
Jumala meidän kanssamme 

Tulevaan jouluun valmistaudutaan jo toista kertaa poikkeusoloissa. Taas pitää miettiä, ketä voi 

nähdä ja millä kokoonpanolla joulua vietetään. Seurakunnassakin joulun suunnitelmat on pitänyt 

laittaa uusiksi. Keskitymme pieniin hartaushetkiin ulkona ja striimattuihin jumalanpalveluksiin.  

Poikkeusoloista alkoi koko joulun perinne. Betlehemin poikkeusoloissa ei ollut mitään tuttua ja 

turvallista, ja silti kaikki toteutui parhaalla mahdollisella tavalla niissä puitteissa, jotka silloin olivat 

totta. Tähän kertomukseen liitytään tänäkin jouluna eri puolilla maailmaa, erilaisissa olosuhteissa. 

Siitä saadaan lohtua ja voimaa oman elämän keskelle. Joulun ihme on siinä, että joulu tapahtuu 

aina uudestaan. Se ei ole vain menneen tapahtuman muistelua, vaan Vapahtaja syntyy juuri nyt, 

juuri siihen, missä nyt olemmekin. Joulun maisema vaihtuu yhden ihmisenkin kohdalla monta 

kertaa elämän aikana. Eikä vain se, missä joulua fyysisesti vietämme, vaan myös mielen maisema.  

Joulun lahja on Immanuel – Jumala meidän kanssamme, juuri siinä, missä nyt olemme. 

Helena Viertola sanoittaa tätä kauniisti runossaan: 

Silloinko vain 

oli joulu, kun kaikki turvallinen oli lähellä, 

kaikkien läheisten lämpö ympärillä 

ja mielestä poissa särkymiset ja elämänkoulun haavat? 

Silloinko vain, kun oma mieli oli täynnä lapsenomaista joulun odotusta? 

Lähestyvä joulu, 

olet paljon enemmän. 

Olet lahja rauhasta, 

jota aina en voi ymmärtää, 

jota en luovuttaisi pois. 

Olet perille pääsyn aatto, 

olet lupaus valosta, 

joka kantaa yli pimeän, 

voimasta, mikä auttaa jaksamaan perille saakka. 

    Pia Särkelä, Heinolan seurakunnan pappi 


